
Saltum Vandværk a. m. b. a.

94. generatforsaml.ing den 6. marts 2025 k[. 19.00.

Formandsberetning for perioden 01 .01 . -31 .12.2024

Vi har haft et forhotdsvis rotigt år i 2024.

Vi er spændt på året 2025, hvad det vil. byde på, med alt det usikre,

som sker ude i den store verden. Det vit også påvirke vores Vandværk.

Værket:

Der er i det fortøbne år oppumpet 59.170 m3, det er 394 m3 mindre
end sidste år.

Vi har købt 145 m3 vand fra Jonstrup.

Vi har sotgt 58.516 m3 til vores forbrugere, det er 726 m3 mere end

sidste år.

Tit skyttevand har vi brugt 1 .050 m3.

Der har været et spiLd på 65a m3, det er 1,350/0, hvi[ket kan siges at

være utrolig tidt. Vi må have et spiLd på 1Ao/0. Vi har såtedes sparet

ca. kr. 36.000,- på vores spitd.

Vi har 532 forbrugere. Det svarer tit et gennemsnittig vandforbrug pr

forbruger på 1 10 m3.

Vestsiden af tårnet er blevet renoveret, der var en det afskatning på

grund af fugt, stenene er pittet ned og opmuret igen med nye sten.

Der er opsat tagrende på nordsiden af vandværket.

Der er brugt en de[ penge på Vandværket i 2024.



Der har været kontrol på Vandværket fra Kommunen, foretaget af
Niras. De var meget grundige med eftersynet, men att var
tilfredsstittende, pænt og rent. Der var kun en kommentar, der
manglede et måtepunkt ved begge boringer. Det er nu montåret.

Led ni ngsnetl

Der har ikke været de store udgifter på tedningsnettet.

Der er ftyttet enkette brønde og nogte brud på tedningsnettet.

Det har været et bittigt år, hvad ledningsnettet angår.

Kommunen:

Takstbladet er godkendt med en forhøjetse på kr. 40,- på fast afgift og

kr. 0,50 på forbrugsafgiften, det er indekstattet vi føtger her.

Vi var inviteret på besøg ved Jonstrup Vandværk, her del.tog hele

bestyre[sen, meget interessant at se det nye ftotte Vandværk.

Vi har været tiI møde på Kommunekontoret angående ktoakering i

Sattum. Katrine Haagensen og Lars fortalte om ktoakeringen i

Jammerbugt Kommune. Det er afsluttet i Halvrimmen, Fjerritslev er i

gang og V. Hjermitstev er lige startet op. De ved ikke om det er Sattum,

som kommer derefter, men det kan først bLive i 2029 måske senere.

Kommunen skal have vores 5 års investeringsptan, som ikke må have

en reservel.ikviditet på over kr. 500.000,- regnskab, oppumpet og sotgt
vandmængde, pejting af boringel produceret et på solcetler og købt et.



Danske Vandværker forlanger ca. de samme aftæsninger, det bruges

tit at fastsætte vores kontingent med.

Vi har genforhandtet vores et aftale med NorLys. En 3 årig aftate, den

btev forhandtet ned tit 71 øre pr. kWh fra79 øre, det er en årtig gevinst

på ca. kr. 3.500,-

Sotcetler:

Vores 10 årige kontrakt er nu udtøbet, den var god, vi fik kr. 1,30 pr.

kwh. Nu må vi nøjes med at sælge tit dagspris.

Der er produceret24.l 15 kwh og sparet i att 110,5 ton CO2.

Den ene inverter harværet brudt ned. Den er udskiftet,
garantiperioden var ud[øbet, så den måtte vi setv betale.

Møde,r og kurs_e{i

Vi har hotdt 10 bestyrelsesmøder i tøbet af året.

Der har været fæltesm øde i Brovst.

Møde med Kamstrup, Btue Control og Thvitum på Tylstrup kro.

Vi var 4 som dettog i Vandværksmessen i Års.

Vi har haft et fæltesmøde med Fjernvarmen. Det tilstræbes at hotde 2

fæLLesmøder med dem om året. Flere af vores møder holdes på deres

kontor.

Vi havde tøn tiI vandmester, formand og kasserer på møde i efteråret.

Lønnen btev opjusteret efter vi har fået Sdr. Sattum med, det giver

mere arbejde tiI atte, der er ca.25o/o flere husstande.

Fremove r f ølger vi prisindekset med vores [ønninger.



Samtidig fik vi ny kontrakt lavet med vores vandmester og afløser.

Det var den gamte, hvor der stod Saltum Vandværk l/S.

Det er for mange år siden lavet om tilet a.m.b.a.

Vores boghol.der, Karen Kjær har fået nyt bogføringsprogram, det har

kostet tidt ekstra, men på sigt, er det meget bitl.igere. 
,

Med overgangen tit a' conto betating fremadrettet, har det ikke givet de

store problemer, der er enkette som "hænger" de kommer.

Jeg synes det er ftot, vi har ikke nogen udestående med vores

forbrugere og ingen afskrivninger på forbrugere.

Hjemmesiden og facebooksiden er btevet opdateret.

Vores største opgave i bestyrelsen er: Fremtidssikre vandforsyningen i

Sattum, så vi kan levere vand bedst, sikrest og bittigst mutigt.

Sikkerhed:

Som jeg startede med at sige: så ved vi ikke hvad fremtiden vil bringe.

Vi har sikret døre ind titVandværket med ståtptader i fyl.dinger, det var

der, da vi købte dem, samt 3 punkt lukke og systemnøgl.er, fået nye

mere sikre hængetåse tit boringerne, værksted og ind til grønt område.

AtLe udteverede nøgLer er registreret tiI hver enkett person.

Bliver der strømsvigt, har vi afta[e med Jonstrup Vandværk, det er

nemt at kobte om til dem, så de teverer vand til os. Vi har sikret os en

generator, hvis der er strømsvigt i tængere tid.

Der skrives meget om, at vores drikkevand trues af forurening, naturen

Lider og befoLkningen tørster efter et godt f riLuftstiv. Det må der gøres

noget ved. Vi er på forkant med det i Sattum, for ftere år siden købte vi

nabogrunden på 5 hektar, her har vi et indvindingsområde, som er fri



for kemikatier. Hermed kan vi sikre godt vand f remover til kommende
generationer.

Vores boghol.der har sikret sig med it, vi har intet på Vandværket.

Danske Vandværker anbefater tit vores forbrugere:

Husk, at vand fra hanen er godt og bittigere end flaskevand..Derfor er

det ikke nødvendigt at købe en masse ftaskevand for at være beredt.

Køb en vanddunk i en passende størretse, fytd den med godt kotdt
vand fra hanen. Den skat opbevares i et mørkt og køtigt rum.

Vandet skal. opbevares under stuetemperatur uden direkte sottys, så

kan det hotde sig iftere måneder.

Det kan være hensigtsmæssigt at skifte vandet jævn[igt, for eksempeI
efter to måneders opbevaring.

PFAS og pesticider har vi heLdigvis ikke opdaget i vores vand.

Hver gang vi får anatyser fra Ana[ytec/SGS står der aLtid: Der er ikke

fundet resultater uden for de anførte min- og maxgrænser.

Fremtidsvisioner:

Der er sat penge af tit nye etektroniske målere i Sdr. Sattum tilforåret.

Sektionsopdette målere i måterbrønde på de større veje.

Auto m atise ri n g af Va n dvæ rket, sa mt hygiegn eopti me ri n g.

Måterafl,æsning fra skorsten sammen med Fjernvarmeværket.

Ktoakering I forbindelse med nye 2 strengs ktoaker.

Udskiftning af ætdre ledninger i Sdr. Sattum.

Tit stut vit jeg gerne takke vandmester og af [øser, samt bestyrelsen for
et Sodt samarbejde.



Tak til, jer, som er mødt op tit vores generatforsamting, det er dejLigt at

se nogl.e vil bruge en aften på det, vandet har vores altes interesse.

Sattum den 6. marts 2425.

Jens Chr. Buje

ffi


